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نیلوفر حامدی و الهه محمدی آزاد شدند
دادگاه تجدید نظر اســتان تهران با تبدیل قرار نیلوفر حامدی و الهه محمدی به 
مبلــغ هر کدام ۱۰ میلیارد تومان موافقت کرد و در پی این اتفاق هر دو پس از 

۱۷ ماه از زندان آزاد شدند.
به گزارش ایلنا، سی ام مهرماه ۱۴۰۲ بود که شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب تهران رای 
پرونده هر دو خبرنگار را پس از برگزاری جلسات دادگاه و تحقیقات به عمل آمده، 

اخذ آخرین دفاع و ملاحظه لوایح دفاعیه وکلای مدافع صادر کرد.
براساس رای صادره، الهه محمدی به اتهام همکاری با دولت متخاصم آمریکا، به 
تحمل ۶ ســال حبس، اجتماع و تبانی برای ارتکاب جرم بر ضد امنیت کشور ۵ 
سال حبس و به اتهام فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوری اسلامی ایران به تحمل 
یک ســال حبس و نیلوفر حامدی به اتهام همکاری با دولت متخاصم آمریکا به 
تحمل ۷ ســال حبس، اجتماع و تبانی برای ارتکاب جرم بر ضد امنیت کشــور 
۵ ســال حبس و به اتهام فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوری اسلامی ایران به 
تحمل یک سال حبس محکوم شدند. همچنین، هر ۲ خبرنگار به عنوان مجازات 
تکمیلی به مدت ۲ ســال از عضویت در احزاب، گروه ها، دســته جات سیاسی و 

فعالیت در فضای مجازی، رسانه ها و مطبوعات محروم شدند.
نیلوفر حامدی و الهه محمدی پس از درگذشــت مهســا امینی در سال ۱۴۰۱ 

بازداشت شده بودند.
بر اساس اطلاعات به دست آمده از منابع قضایی نیلوفر حامدی و الهه محمدی 
ممنوع الخروج بوده و تا زمان صدور رای دادگاه تجدیدنظر هر کدام با ســپردن 

قرار وثیقه ۱۰ میلیارد تومانی بیرون از زندان خواهند بود.

واکنش آذری جهرمی به افزایش سن بازنشستگی
وزیر پیشــین ارتباطات نوشت: وقتی خالص سازی کردند، سن بازنشستگی هم 

بردند بالا که حالا حالاها بمانند.
به گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین، صبح امروز هادی طحان نظیف ســخنگوی 
شورای نگهبان از موافقت این شورا با افزایش سن بازنشستگی خبر داد و گفت: 
مصوبه افزایش سن بازنشستگی خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.

محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات دولت روحانی در واکنش به این اقدام 
شورای نگهبان در کانال تلگرامی خود نوشت: جوانگرایی و این حرفها همه کشک. 
وقتی خالص سازی کردند، سن بازنشستگی هم بردند بالا که حالا حالاها بمانند.

خوب همه جوان های انقلابی علاقه مند به خودتان را ســرکار گذاشــتید. حالا 
اسمش را بگذارید »راه حل عبور از چالش صندوق های بازنشستگی« دقیقا مثل 

سرانجام طرح شفافیت...

تصویب افزایش ۴۶ درصدی
 تعرفه های پزشکی

افزایش تعرفه های خدمات تشخیصی درمانی در سال ۱۴۰۳ برای همه بخش های 
ارائه دهنده خدمت به میزان ۴۶ درصد مصوب شد.

به گزارش تســنیم، در جلسه امروز شورای عالی بیمه با حضور همه اعضا، وزیر 
بهداشــت، معاون درمان وزارت بهداشــت، نمایندگان بیمه ها، سازمان برنامه، 
سازمان اداری استخدامی، رییس کل سازمان، معاون فنی و نظارت نظام پزشکی 
و مدیرکل اقتصاد سلامت سازمان نرخ تعرفه ها با رای اکثریت اعضا تصویب شد.

تعرفه های خدمات تشخیصی درمانی در سال ۱۴۰۳ برای همه بخش های ارائه 
دهنده خدمت به میزان ۴۶ درصد مصوب گردید.

براساس این مصوبه در صورت آزادسازی نرخ ارز ترجیحی برای سرفصل های ارائه 
خدمت )به استثنای دارو(، میزان رشد جز فنی، لوازم مصرفی پزشکی و هتلینگ 

تعرفه های خدمات تشخیصی درمانی مورد بازنگری قرار خواهد گرفت.
از سوی دیگر لازم است منابع بیمه ها از طریق سازمان برنامه و بودجه برابر قانون 

بیمه همگانی تامین شود.

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات خبر داد
افزایش حقوق ۳ تا ۷ میلیون تومانی معلمان

 با رتبه بندی
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی با بیان این که یک 
میلیون معلم در حال رتبه بندی هستند، گفت: با رتبه بندی معلمان حقوق آنها از 
۳ تا ۷ میلیون تومان افزایش پیدا کرده است که به طور کلی هر معلم مشمول 

رتبه بندی ۳۰ درصد حقوقش مربوط به رتبه بندی می شود.
به گزارش ایســنا، علیرضا منادی، در توضیــح آخرین وضعیت قانون رتبه بندی 
معلمان گفت: امروز یک میلیون معلم در حال رتبه بندی هستند و رتبه های آنها 

تعیین شده است؛ این قانون یکی از افتخارات مجلس یازدهم است.
وی اضافه کرد: در این قانون رتبه بندی برای یک میلیون معلم پیش بینی شــد 
که برای آنها ۵۰ همت منابع پیش بینی شده است اکثر معلمان رتبه بندی شده 
و اعتراضات هم مورد رســیدگی قرار گرفته کــه در نتیجه آن برخی از معلمان 
مشــمول افزایش رتبه نسبت به قبل و برخی دیگر با تنزل مواجه شده و بعضی 

هم تغییری نداشتند.
رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی همچنین اظهار 
کرد: ایین نامه تدوین شــده برای اجرای رتبه بندی اشــکالاتی داشت که باعث 
کاهش رتبه ها می شد، این آیین نامه در کمیته تطبیق قوانین رد شد، در نتیجه با 
اصلاح آیین نامه، معلمان بر اساس حق شان رتبه بندی شدند اما با توجه به این که 
ما در ابتدای کار هستیم ممکن است در برخی موارد اشتباهاتی رخ دهد که آنها 

هم رفع می شود.
منادی گفت: طبق مصوبه دیوان محاســبات، رتبه بندی شــامل کانون پرورشی 
فکری کودکان، مدارس استثنایی، پژوهش سراها و ۱۵۰۰ نفر از کارکنان سازمان 
نوسازی مدارس نمی شد که با دفاعیات ما، آنها هم مشمول می شوند. علاوه بر آن 

بیش از ۷۰ هزار معلم مهرآفرین نیز رتبه بندی می شوند.
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی درعین حال گفت: 
در این بین حدود ۲ هزار کارمند مشــغول در ادارات آموزش و پرورش داریم که 
مشــمول رتبه بندی نمی شوند در صورتی که آنها معلم شده و به خدمت شان در 

مدارس ادامه دهند، شامل رتبه بندی هم خواهند شد.
منادی در واکنش به انتقادات برخی از نمایندگان مبنی بر اجرا نشــدن درست 
رتبه بندی تصریح کرد: ما می خواستیم که با رتبه بندی، معلمان ۸۰ درصد حقوق 
اعضای هیات علمی را بگیرند که قانون اجازه نداد اما با رتبه بندی جدید حقوق 
معلمان از سه تا هفت میلیون تومان افزایش پیدا کرد به طوری که قریب به ۳۰ 

درصد حقوق هر معلم را رتبه بندی تشکیل می دهد.
وی اضافه کرد: علاوه بر این  رتبه بندی را برای معلمان ســازمان آموزش و فنی 

حرفه ای کشور در نظر گرفتیم تا آنها نیز مشغول رتبه بندی شوند.
رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی در مورد وضعیت 
رتبه بندی معلمان غیردولتی اظهار کرد: هنوز برای آنها رتبه بندی در نظر نگرفتیم 

ولی در آینده مشمول می شوند.

تصویب افزایش ۲۰ درصدی حقوق شاغلان 
عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ از مصوبه این کمیسیون درباره 
افزایش ۲۰ درصدی حقوق شاغلان در سال آینده خبر داد و گفت: سقف معافیت 

مالیاتی حقوق کارکنان در سال آینده ۱۲ میلیون تومان تعیین شد.
به گزارش ایســنا، حجت الاســلام ســیدمحمدرضا میرتاج الدینــی اظهار کرد: 
کمیسیون تلفیق امروز در ادامه بررسی جزییات لایحه بودجه وارد بخش حقوق 
شاغلان و بازنشستگان شد. براین اساس کمیسیون تصویب کرد که میزان افزایش 
حقوق شاغلان) کارکنان دولت( در سال آینده ۲۰ درصد باشد که در لایحه دولت 

این میزان ۱۸ درصد آمده بود.
وی بیان کرد: میزان افزایش حقوق بازنشستگان نیز ۲۰ درصد تعیین شد، البته 
بازنشستگان علاوه بر ۲۰ درصد، شامل ۴۰ درصد اجرای متناسب سازی حقوق 

بازنشستگان براساس برنامه هفتم توسعه هم می شوند.
میرتاج الدینی افزود: همچنین سقف معافیت مالیاتی حقوق کارکنان ۱۲ میلیون 

تومان در ماه تعیین شد.
این عضو کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ بیان کرد: کمیســیون تلفیق 
تصویب کرد که حداقل حقوق شاغلان در سال آینده ۱۰ میلیون تومان و حداقل 

حقوق بازنشستگان ۹ میلیون تومان باشد.
میرتاج الدینی یادآور شد: این موارد به عنوان مصوبه کمیسیون تلفیق است و در 

صورت تصویب در صحن علنی و تایید شورای نگهبان اجرا خواهد شد.

عدلیه

ویژه

مجلس

نشســت »احزاب و انتخابــات« با حضور وزیر 
کشور و دست اندرکاران ستاد انتخابات کشور 
و با حضور ۳۵۰ نفــر از دبیران کل و اعضای 
شورای مرکزی ۸۲ حزب ملی و استانی کشور 
در ســالن اجتماعات وزارت کشور برگزار شد. 
در این نشست پس از سخنرانی آقای قدرتعلی 
حشــمتیان رئیس خانه احــزاب و ۳۳ نفر از 
اصولگرا، مستقلین  فراکسیون  نمایندگان سه 
و اصلاح طلب و سخنان سید تقی شاهچراغی 
معاون سیاســی و رئیس ستاد انتخابات کشور 
و ســخنان دکتر وحیدی وزیر کشور، دبیرکل 
حزب مردم سالاری که به عنوان رئیس کمیته 
انتخابــات خانه احــزاب ایــران در پایان این 

همایش به جمع بندی دیدگاه های مطرح شده 
پرداخت نکاتی را به شرح زیر ارائه کرد.

با تشــکر از همه عزیزانی که در این همایش 
شرکت فرمودند سخنان احزاب کشور را در ۵ 
قسمت تقدیم می کنم. قسمت اول درخصوص 
شــورای نگهبان مطرح می کنم زیرا مخاطب 
اصلی اکثر دوستان شورای نگهبان بود، احزاب 
گفتند چرا شــورای نگهبان به مردم توضیح 
نمی دهد درباره دلایل عدم تایید صلاحیت ها 
تا مردم پاسخگویی را از شورای نگهبان داشته 

باشند.
نکته دیگــری که مطرح شــد ایــن بود که 
شــورای نگهبان می توانــد در برخی کارها از 

احزاب کمک بگیرد یعنی احزاب قانونی کشور 
می توانند بازوی خوبی برای شــورای نگهبان 
باشند چون افراد خودشــان را می شناسند و 
می توانند در تایید صلاحیت ها کمک کنند به 

شورای نگهبان.
بخش دیگــر صحبت ها این بود که شــورای 
نگهبان باید بپذیرد که در بعضی از مناطق که 
رد صلاحیت انجام شــده قطعا شاهد افزایش 
مشارکت نخواهیم بود و بلکه مشارکت کاهش 
پیدا خواهد کرد ولذا باید برخی سختگیری ها 

را کنار گذاشت.
آخرین نکته درباره شورای نگهبان این بود که 
اگر ممکن باشــد با همکاری نهادهای مختلف 

تقنینی در این فاصله تا انتخابات با تغییر قانون 
بتوانیم مســئله انتخابات را بهتر پیش ببریم 
و اما قســمت دوم در زمینه عملکرد مجریان 

انتخابات و وزارت کشور است.
در مورد وزارت کشور بحث های زیادی مطرح 
شد که وزارت کشــور خوب عمل می کند اما 
باید توجــه کند که بحث هایی از مســئولین 
شنیده نشــود، البته شــاید غرض این نبوده 
که وزیر کشــور گفتند ما زمان نداشتیم برای 
رســیدگی،  و حدود ۳۰ درصد از داوطلبان با 
عدم احراز مواجه شــدند. مردم می گویند حق 
الناس چه می شــود؟ یا درباره کمیسیون ماده 
ده بحث شد که برای تفســیر برگزاری نوبت 

بعدی مجمع عمومی دقت بیشــتری شود یا 
پیشنهاد شد که وزارت کشور با کمک احزاب 
و خانه احزاب یک زمینهســازی داشته باشند 
بــرای یک همایش بزرگ در دهــه فجر و اما 
در قســمت سوم نکاتی که به مسئولان کشور 
و ارکان حکومــت مربوط می شــود یادآوری 

می کنم.
در مورد مســئولان کشــور هــم بحث های 
مختلف مطرح شــد، علاوه بــر بحث اصلاح 
قانون انتخابات بیشــترین تاکید دوستان در 
مورد مشکلات معیشتی مردم بود و بحث های 
اقتصادی که مردم دارند اعم از بیکاری جوانان، 
حذف طبقه سوم و امثال اینها. در حقیقت باید 
گفت حل مشکلات معیشتی مردم مهمترین 

دغدغه تمامی احزاب برای انتخابات است.
در مورد به کارگیــری قومیت ها و مذاهب در 
ساخت قدرت به مســئولان کشور تذکر داده 
شد که دقت بیشتری بشود، بحث استانداری 
تهران هم مطرح شد که در زمینه های مختلف 
اســتانداری می تواند همکاری بیشتری برای 
افزایش مشــارکت داشته باشــد و در برخی 
شهرســتان های اســتان، این همکاری وجود 
ندارد و اما قسمت چهارم درباره عملکرد احزاب 
هم پیشنهاداتی شد مثلا اینکه اگر می خواهید 
افرادی را معرفی کنید بر اســاس شایستگی و 
بر اساس لیاقت ها و صلاحیت ها و کارآمدی ها 
معرفی کنید، مثلا پیشــنهاد شــد که احزاب 
با کمیســیون محوری کاندیداهای خودشان 
را معرفی کنند، پیشــنهاد شــد به احزاب که 
حق نیمی از جمعیت یعنی خانم ها را در نظر 
بگیرند و در لیست هایشان این را توجه کنند، 
اینطور نباشد که لیست فقط برای مردها باشد 
و در کل پیشــنهاد این است که تعداد خانم ها 
از ۱۷ نفر برسد به یک سوم جمعیت مجلس، 

مثل برخی کشورهای منطقه.
و اما در قســمت پنجم نکاتی هم درخصوص 
عملکرد خانه احزاب مطرح شد که باید بهتر از 
این در رابطه دخالت دادن احزاب در مشارکت 
و دخالت دادن احــزاب در نظارت و انتخابات 
نقش داشــته باشد که لازم اســت آقای وزیر 
کشور هم توجه داشته باشند، ما در سال های 
قبل یک جایگاهی در ستاد انتخابات داشتیم 
بــه نام میز احزاب، ولی تاکنــون در این دوره 
به هیچ کسی هیچ خبری ندادند، البته ممکن 

است بعدا ایجاد شود.

سخنگوی شــورای نگهبان از موافقت شــورای نگهبان با 
متناسب سازی حقوق بازنشســتگان و مخالفت این شورا با 

مصوبه کاهش مدت سربازی خبر داد.
به گزارش ایســنا، هادی طحان نظیف ســخنگوی شورای 
نگهبان صبح دیروز )یکشــنبه( در نشستی خبری به ارایه 
گزارشی از طرحها و لوایح بررسی شده توسط شورای نگهبان 
پرداخت و گفت: لایحه برنامه هفتم توسعه لایحه مفصل و 
مهم و اثرگذاری برای ۵ ســال آینده کشور بود، این لایحه 
در حدود ۲۸۰ صفحه تنظیم شده که ۱۰۰ صفحه بیشتر از 

برنامه ششم توسعه بود.
وی با بیان اینکه کارهای کارشناســی فراوانی نسبت به این 
لایحه در شــورای نگهبان صورت گرفت، افزود: جلسات و 
دیدارهای متعددی با برخی مسئولان از جمله رئیس جمهور 
و تعــدادی از وزرا و معاونیــن و همچنین رئیس مجلس و 
اعضای کمیسیون تلفیق و نیز مســئولان عالی قضایی در 
صحن شورای نگهبان درباره برنامه هفتم توسعه برگزار شد.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: نظر نهایی شورا درباره برنامه 
هفتم به مجلس اعلام شد؛ در مواردی شورای نگهبان با اصل 
لایحه مشــکلی نداشت، اما نسبت به اجرا، قیودی باید ذکر 
می شد لذا با تاکید بر پذیرش اصل بسیاری از احکام، نسبت 

به برخی اجزا ابهاماتی مطرح شد.
وی با اشــاره به وضعیت بررســی لایحه عفــاف و حجاب 
گفت: لایحــه حمایت از خانــواده از طریق ترویج فرهنگ 

عفاف و حجاب نیز پیشــتر با ایرادات و ابهاماتی از ســوی 
اعضای شــورای نگهبان واقع شد که در صورت رفع آنها از 
سوی مجلس، مجددا توســط شورای نگهبان مورد بررسی 
قرار می گیرد. به گزارش ایســنا، سخنگوی شورای نگهبان 
در ادامه درباره نظر شــورای نگهبان درخصوص متناســب 
ســازی حقوق بازنشستگان گفت: حکم برنامه هفتم درباره 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان خلاف موازین شرع و 
قانون اساســی شناخته نشد و ظرف ۳ سال بازنشسته باید 
۹۰ درصد حقوق شاغلین را دریافت کند. وی درباره مصوبه 
کاهش مدت سربازی گفت: مصوبه کاهش مدت سربازی با 

ابهاماتی روبرو شد که به مجلس ارجاع داده شد.
طحان نظیف در پاسخ به پرسش دیگری درباره نظر نهایی 
شــورای نگهبان درباره برگزاری انتخابات الکترونیک گفت: 
جلســات متعددی در این زمینه برگزار شد و وزارت کشور 
پیشنهادات متعددی در این زمینه داشت که در جلسه اخیر 
شورای نگهبان با پیشنهاد این وزارتخانه در چارچوب قانون 

موافقت کرد.
وی در پاســخ به پرسشی درباره عملکرد سامانه مردم ناظر 
اظهار کرد: این سامانه مربوط به ایام انتخابات است و هنوز 
گزارشــی را دریافت نکرده است؛ ســامانه داوطلب مبنای 
ارتباطات ما با داوطلبان است و در ای دوره از انتخابات تمام 
تعاملات ما با داوطلبان از طریق این ســامانه صورت گرفته 
اســت. طحان نظیف در ادامه در پاســخ به پرسشی درباره 

تاکید قانون انتخابات مجلس بر اســتفاده عادلانه داوطلبان 
از امکانات دولتی گفت: همه دستگاه ها بر اساس قانون باید 
فهرســت امکاناتی که می شــود از آن استفاده کرد را اعلام 
کنند. وی در پاسخ به پرسشی درباره ادعای برخی جریانات 
سیاسی درباره رد صلاحیت از سوی شورای نگهبان به دلیل 
نقد دولت یا دستگاهی دیگر تاکید کرد: نه انتقاد از دولت و 
نه انتقاد از دستگاه ها و نه انتقاد حتی از شورای نگهبان دلیل 
رد صلاحیت نیســت و ما در میان تایید صلاحیت شدگان 
افرادی را داریم که مکرراً به شورای نگهبان انتقاداتی را وارد 
می کردند. در بررســی صلاحیت ها هنوز مرحله اظهار نظر 

شورای نگهبان باقیست.
سخنگوی شورای نگهبان در توصیه هایی به جریانات سیاسی 
کشور تاکید کرد: احزاب و گروه ها باید کارنامه سوابق خود 
را به مردم ارائه دهند و برنامه های پیش روی خود را به مردم 
بگویند؛ اگر این اتفاقات بیفتد و در فضایی با رعایت اخلاق 
انتخاباتی رخ دهد، فضا برای رقابتی گرم و پرشور و انتخابی 

آگاهانه  فراهم می شود.
طحان نظیف در پاسخ به پرسشی درباره اعلام اینکه فرصت 
برای بررسی صلاحیت ۳۰ درصد از کاندیداها فراهم نشده 
اســت؟ گفت: این موضوع در صحبتهای وزیر کشور درباره 
هیئت های اجرایی مطرح شــد و ارتباطی با شورای نگهبان 
نداشــته است. اتفاقا ما اعلام کردیم که بخاطر اصلاح قانون 
انتخابات و فرصت بیشــتری که یبقانون اعلام کرده بود، در 

همین انتخابات عدم احرازها کاهش چشــمگیری صورت 
گرفته اســت. لذا آن ۳۰ درصد ارتباطی به شورای نگهبان 
ندارد. طحان نظیف در پاسخ به پرسشی درباره امتیاز مورد 
نیــاز آزمون خبرگان گفت: آنچه درباره علم و آگاهی درباره 
قانون مربوط به خبرگان آمده مشخصاً بحث اجتهاد است که 

تشخیص آن با فقهای شورای نگهبان است.
وی در پاسخ به پرسشی درباره میزان احتمال تغییر وضعیت 
صلاحیت افراد گفت: اولویت ما در شــورا بررسی شکایات 
افرادیســت که صلاحیت آنها مورد تایید قرار نگرفته است. 
ممکن است در مواردی صلاحیت افراد در این مرحله تایید 

شود.
ســخنگوی شــورای نگهبان در پاسخ به پرسشــی درباره 
وضعیت بررسی صلاحیت نامزدهای خبرگان رهبری گفت: 
آزمون های کتبی و شــفاهی در  مــورد داوطلبان انتخابات 
مجلس خبرگان به پایان رســیده اســت و موضوع بررسی 
صلاحیت ها آغاز شده  است؛ ۴ بهمن زمان اعلام اولیه بررسی 
صلاحیت های نامزدهای انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
اســت. وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا بر اساس 
قانــون عفاف و حجاب فردی بی حجاب جهت رای دادن به 
صندوق های رای مراجعه کند، مانعی برای او ایجاد می شود؟ 
تاکید کرد: حق رای در هیچ قانونی ســلب نشــده و حتی 
توسط دادگاه نیز سلب شدنی نیست. نباید موضوع حجاب 

موجب دو قطبی شدن در انتخابات شود.

دبیرکل حزب مردم سالاری در همایش احزاب و انتخابات تاکید کرد

حل مشکلات معیشتی مردم مهمترین دغدغه احزاب برای انتخابات

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد

موافقت شورای نگهبان با افزایش سن بازنشستگی

عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به مشکلات حوزه دارویی کشور، اظهار 
داشت: در سال گذشته علی رغم نیاز ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومانی، در مجلس ۶۹ هزار میلیارد تومان مصوب شد 
که از این رقم هم تنها ۲۳ هزار میلیارد تومان تخصیص 

داده شد.
به گزارش شــفقنا، محمد علی محســنی بندپی در 
خصوص وضعیت جامعه پزشکان و نظام سلامت، گفت: 
متاسفانه دلایل متعددی برای خروج پزشکان از نظام 
سلامتی که مورد نیاز وزارت بهداشت است وجود دارد. 
در حال حاضر در بسیاری از مراکز درمانی و بهداشتی 
با کمبود پزشــک مواجه هستیم و همچنین پزشکان 
برای گذران زندگی خودشان ترجیح می دهند از بخش 

دولتی خارج شده و وارد بخش خصوصی شوند.
وی در ادامه با اشــاره به خروج پزشکان از بخش های 
دولتی، اظهار داشــت: متاسفانه تعرفه های پزشکی ما 
بســیار پایین است و دریافتی پزشــکی که در رشته 
تخصصــی خودش کار می کنــد، دریافتی قابل قبولی 
با توجه به هزینه های اقتصادی نیســت. مدتی پیش 
یکی از پزشــکان با من تماس گرفت و اعلام کرد »با 
ماهی ۱۷ یا ۱۹ میلیون تومان نمی توانم زندگی کنم 
و مجبور هستم به سراغ کارهای زیبایی بروم« و عملا 
این پزشــک از گردونه خدمت در نظام سلامت خارج 
می شود؛ بنابراین عدم رضایت پزشکان از بخش دولتی 
می تواند علت های مختلفی داشته باشد که مهمترین 
آن تعرفه پایین خدمات پزشکان در بخش دولتی است 
هر چنــد در بخش خصوصی هم خیلی اوضاع بهتر از 

این نیست.
وی یادآور شــد: آن چیزی کــه در چند هفته پیش 
در کنگره جراحان ایران در ســالن همایش های رازی 
دانشگاه علوم پزشکی ایران مطرح شد این بود که رشد 
قیمت کالاها در ســال های مختلف، با رشد تعرفه های 

پزشکی و خدمات پزشکی غیر قابل مقایسه است.
نماینده مردم نوشــهر، چالوس و کلاردشــت تصریح 

کرد: البته شــاید مردم فکر کنند اگــر به تعرفه های 
پزشکی اضافه شود الزاما بایستی این افزایش تعرفه ها 
را مردم تحمل کنند در حالی که در کشورهای اروپایی 
خصوصا انگلســتان تعرفه های پزشکی بسیار بالا است 
ولی یک ریال آن را مردم پرداخت نمی کنند و همه را 
دولت پرداخت می کند؛ لذا ما بایستی پوشش بیمه ای 
خدمات را بالا ببریم و پزشک خانواده را تقویت کنیم 
و پول خوبی بابت کار تخصصی و حرفه ای که پزشکان 
ما انجام می دهیم به آنها بدهیم که در اینصورت هم از 
تجویز داروهای اضافی و موازی و تجویز تشخیص های 
پاراکلینیکی غیر ضروری و... کم شود که در اینصورت 
می توانیم چندین برابر هزینــه ای که برای ماندگاری 

پزشکان هزینه کنیم را ذخیره کنیم.
وی بیان داشت: وزارت بهداشت مدت ها است احساس 
خطر کرده ولی نظام سلامت موضوع چند وجهی است 
که همه دســتگاه ها اعم از نظام پزشــکی، وزارت کار، 
وزارت بهداشت، وزارت صمت، بانک مرکزی، سازمان 
برنامــه و بودجه و... در آن دخالــت دارند و این عدم 
هماهنگی دستگاه های اجرایی مرتبط با نظام سلامت 
در جهت تخصیص ارز دارو و تجهیزات پزشکی منجر 

شد به چنین وضعیت دچار شویم.
بندپی در خصوص بودجه نظام سلامت در سال ۱۴۰۳، 
گفت: در سال گذشته علی رغم نیاز ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومانی، در مجلس ۶۹ هزار میلیارد تومان مصوب شد 
که از این رقم هم تنها ۲۳ هزار میلیارد تخصیص داده 

شد.
 اخیرا معاون دارو و غذای وزارت بهداشــت هم اعلام 
کرده که در سال ۱۴۰۳ حداقل ۱۲۹ همت اعتبار نیاز 
داریم و سازمان برنامه و بانک مرکزی  قطعا ارز لازم را 
در اختیار آنها قرار نمی دهد. برای ساماندهی بازار دارو، 
تجهیزات پزشــکی، شیر خشک و کمبود پزشک، باید 
کمیته ای به ریاســتی رئیس جمهور و معاون اول وی 
تششکیل شود تا وزرا وارد کار شوند و اوضاع پزشکان 

و نظام سلامت ساماندهی شود.

عضو حزب کارگزاران گفت: مشتاق هستیم به پیام مقام 
معظم رهبری پیرامون برگزاری یک انتخابات مشارکتی 
و رقابتــی، لبیک بگوییم و به اقتضای مطالعه تک تک 
حوزه های انتخابیه و به شرط فقدان شرایط امتناعِ امر 
مشارکت، تلاش سیاســی معنادار داشته باشیم؛ البته 
تاکید جدی داریم که رفتارهای ضد مشــارکتی برخی 

نهادهای مسوول انتخاباتی، اصلاح شود.
به گزارش مهر محمد عطریانفر، عضو شــورای مرکزی 
حزب کارگزاران ســازندگی ایران با اشــاره به راهبرد 
اصلاح طلبان بــرای چگونگی ورود به انتخابات مجلس 
دوازدهــم، اظهار کرد: من همچنان بــر این باورم که 
گفتمانِ اعتدال و اصلاح طلبــیِ قانونمند و آرام و غیر 
خشــن در نهاد جبهه اصلاحات پایدار و فایق اســت و 
بر جنبه ها و قرایت های رادیکالیستی برتری دارد؛ البته 
کسانی هستند که بیان افراطی دارند و معمولاً در فضای 
نا آرام، صدای رادیکالیســت ها بلندتر است و بیشتر به 
گوش می رسد؛ شــعارهای ساختارشکن و حریم شکن 
ذهن ها را به خود متوجه می کند؛ تخریب هم همیشه کار 
راحتی است. وی با اشاره به احتمال سنگین شدن سایه 
رادیکالیســم بر جبهه اصلاحات با توجه به جایگزینی 
»آذر منصوری« به جای »بهزاد نبوی« گفت: مطمئن 
باشــید قاطبه اصلاح طلبان درفرایند تجارب سیاسی 
دو دهه گذشــته، به دیدگاه اعتدالی متمایل و نزدیک 
شــده اند و وزن تفکر اعتدالی در میــان اصلاح طلبان 
سنگین تر است؛ تغییرات ظاهری نظیر جایگزینی خانم 
»آذر منصــوری« به جای شــخصیتی همچون »بهزاد 
نبــوی« نباید این مفهوم را به اذهــان تداعی کند که 
رویکرد اعتدالی در جبهه اصلاحات تضعیف شده است. 
عطریانفر گفت: اساساً هدف از تأسیس حزب، کنشگریِ 
ایجابی است؛ حزب تشکیل می دهیم که در امر انتخابات 
که رکن ســاختارمند فعالیت سیاسی است، کنشگری 
کنیم و دستاورد داشته باشیم؛ هنر این نیست که صرفاً 
دور هم جمع شــویم، اما کار ایجابی نکنیم؛ به تعبیری 
در جبهه اصلاحات »اتحاد نکرده ایم که اتحاد نکنیم«. 

فعالیــت ما ایجابی و اثباتی و پرهیز از ساختارشــکنی 
اســت؛ هدف ما مشارکت و کســب قدرت سیاسی از 
طریق رفتارهای مشــروع اســت. عضو شورای مرکزی 
حزب کارگزاران سازندگی ایران ضمن اشاره به تاکتیک 
انتخاباتی و ائتلافی اصلاح طلبان برای ورود به انتخابات 
پیــش رو نیز گفت: ممکن اســت در انتخابات پیش رو 
فی المثل چهار نفر در چند حوزه انتخابیه پیدا شوند که 
گفتمــان اصلاحات را نمایندگی کنند و رقابت معنادار 
شکل گرفته باشــد، لذا دلیلی ندارد در رقابت منطقی 
در آن حوزه ها، از آن نامزدها حمایت نکنیم.  عطریانفر 
با انتقاد از نحوه سیاست ورزی اصلاح طلبان در انتخابات 
ریاســت جمهوری گذشــته گفت: در جریان انتخابات 
ریاســت جمهوری ۱۴۰۰، دوستان اصلاح طلب، نصاب 
مناسبی به جا نگذاشتند و نتیجتاً به این رهیافت نایل 
شــدند که علی رغم صلاحیت ذاتی اصلاح طلبانه آقای 
»عبدالناصرهمتی« وی نتوانست گفتمان اصلاح طلبی 
را به طور فراگیر نمایندگی کند. وی افزود: مناسب است 
فهرســتی از افرادی که برای انتخابات مجلس ثبت نام 
کرده اند و احیاناً به گفتمان اصلاح طلبی نزدیک باشند، 
تدوین شود؛ چنانچه آن ها تأیید صلاحیت شوند، شاید 
برای اصلاح طلبان مطلوب باشد که در حوزه های مرتبط 
با فرض رقابت آمیز بودن مشــارکت، فعال باشند. عضو 
شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران تاکید 
کرد: منطق رفتار حزبی و نفس سیاســت ورزی حکم 
می کند در میان اصلاح طلبان این آمادگی فراهم باشد؛ 
چنانچه کاندیداهایی بیابیم که گفتمان ما را نمایندگی 
کنند و قابلیت رقابت داشته باشند، مورد حمایت قرار 
گیرند. وی تاکید کرد: ما مشــتاق هستیم به پیام مقام 
معظم رهبری پیرامون برگزاری یک انتخابات مشارکتی 
و رقابتــی، لبیک بگوییم و به اقتضای مطالعه تک تک 
حوزه های انتخابیه و به شرط فقدان شرایط امتناعِ امر 
مشارکت، تلاش سیاســی معنادار داشته باشیم؛ البته 
تاکید جدی داریم که رفتارهای ضد مشــارکتی برخی 

نهادهای مسوول انتخاباتی، اصلاح شود.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس خبر داد

کمبود پزشک در مراکز درمانی دولتی
عطریانفر تاکید کرد

اصلاح رفتارهای ضد مشارکتی برخی نهادهای انتخاباتی


